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THE ROLE OF THE SYSTEM OF ANGIOENIC FACTORS AND CYTOKINES IN THE PROGNOSIS 
OF PLACENTAL INSUFFICIENCY IN DEPENDENCE ON FETAL GENDER
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The article presents data on the studying of some angiogenic factors and cytokines expression in women with 
physiological pregnancies and in case of placental insufficiency in dependence on fetal gender. We detected that in 
physiological pregnancy and in case of placental insufficiency there is a definite ratio of  VEGF, EGF, PGF, ET-1, 
TNF-a, IL-1, IL-6, IL-10 and IL-12 in dependence on fetal gender. We registered a greater level of angiogenic factors 
(VEGF, EGF, PGF, ET-1) and cytokines (TNF-a, IL-1, IL-10, IL-12) in women with female fetuses in 2d and 3d 
trimesters of both physiological and complicated pregnancies. On the basis of the results of multifactorial analysis we 
revealed prognostically significant triads of angiogenic factors and cytokines as well as its numerical values, allowing 
to make an individual prognosis of placental insufficiency development in women with alternative fetus.
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В обзоре приведены факты о влиянии пола плода на течение беременности и исходы родов, представлены 
данные  об определенных отличиях в функциональном состоянии системы гемостаза, красной и белой крови 
в динамике физиологической беременности с учетом полового диморфизма плода. На основе данных литера-
туры и результатов собственных исследований показано, что у женщин, вынашивающих плод мужского пола, 
обнаружено более выраженное напряжение коагуляционного звена гемостаза по сравнению с матерями плодов 
женского пола. Показана гетерохрония функции свертывающей системы крови в различные сроки физиологи-
ческой беременности: более выраженная интеграция различных звеньев системы гемостаза у матерей девочек 
вначале гестации  и у матерей мальчиков – на более поздних ее этапах. 
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The review presents data on the functional state of the hemostatic system, red and white blood cells in the 
dynamics of physiological pregnancy. On the basis of literature data and the results of our studies have shown that 
women who carry a fetus male, found a more pronounced voltage coagulation hemostasis compared with mothers of 
female fetuses. It shows heterochrony function coagulation system in various stages of pregnancy: a more pronounced 
integration of the various components of the system of hemostasis in mothers of female fetuses in early gestation and 
mothers of male fetuses - in the later stages of pregnancy.
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Авторами изучена распространенность возрастных изменений мышечной ткани у пациентов, наблю-
дающихся в системе первичной медико-санитарной помощи. Выявлено, что по мере старения происходит 


